
 

Jaarverslag Ondersteuningsplanraad 2023 

Voorwoord voorzitter Ondersteuningsplanraad  

Voor u ligt het jaarverslag van de Ondersteuningsplanraad (OPR) horende bij het 
Samenwerkingsverband VO Zuid-Utrecht. De OPR heeft als taak om toezicht te houden op de wijze 
waarop het SWV functioneert, hoe door het SWV uitvoering wordt gegeven aan het passend 
onderwijs en het wel of niet instemmen met het ondersteuningsplan. 
Onze OPR bestaat uit een ouder- en personeelsvertegenwoordiging van het voortgezet onderwijs, 
zowel VO als VSO, die bij ons samenwerkingsverband zijn aangesloten. Het afgelopen jaar ben ik bij 
de OPR gekomen en sinds 21 november ben ik de voorzitter van de OPR. Ik wil graag Joke Ortt-Kruiter 
en Arleen Oomes bedanken voor het vervullen van de voorzittersrol tijdens de eerste vergaderingen 
van dit jaar. 
 
De OPR heeft dit jaar vier keer vergaderd op vier verschillende locaties. Elke vergadering wordt 
voorafgegaan door een korte presentatie over de zorgstructuur of een zorg-gerelateerd project op de 
betreffende locatie. Hierdoor leert de OPR snel de verschillende deelnemende scholen kennen en 
leren we van elkaar.  
 
De samenwerking binnen de OPR heb ik als erg prettig ervaren. Tijdens de vergadering heeft mijns 
inziens iedereen kunnen meepraten, is er goed geluisterd naar elkaar en vullen wij elkaar goed aan. 
Ik bedankt daarom alle OPR-leden voor hun deelname en de constructieve sfeer tijdens de 
vergaderingen. Ik hoop dat we in 2024 op dezelfde voet door kunnen en een vriendelijke, doch 
kritische partner kunnen zijn van het SWV.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
Rens Pothuizen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Samenstelling OPR 

2022-2023 2023-2024 (eerste helft) 
Sacha Van der Grift (docent Oosterlicht College) Sacha Van der Grift (docent Oosterlicht College) 

Marten Kersten (docent De Baanbreker) Lianne Landwehr (OC) 
Joke Ortt-Kruiter (ouder Oosterlicht College, 
roulerend vz) 

Lonneke Veldhuis (oop Yuverta) 

Lonneke Veldhuis (oop Yuverta) Femke van Hemert (Cals Nieuwegein) 

Michiel Verbruggen (ouder Cals College) Arianne Verhaar (docent College de Heemlanden) 

Nicole Groen (oop Cals College) Sandrine Elbertse (AvR), 

Arianne Verhaar (docent College de Heemlanden) Tineke Schep (Houtens) 

Ellen Slot (oop Anna van Rijn college) Martine Broere (Houtens) 
Sandrine Elbertse (ouder Anna van Rijn college) Arleen Oomes (ouder Berg en Bosch college) 

Kristel Bloembergen (ouder de Baanbreker) Rens Pothuizen (docent Berg en Bosch college, sinds 
21-11 vz) 

Lisanne Zwijsen (docent Houtens)  

Arleen Oomes (ouder Berg en Bosch college)  

 

Resultaten 
In het jaar 2023 vonden er 4 OPR-vergaderingen plaats. De ondersteuningsplanraad heeft gedurende 
het jaar zicht gehouden op de uitvoering van het ondersteuningsplan en de realisatie van passend 
onderwijs. Concreet heeft de ondersteuningsplanraad kritische vragen gesteld over het beleid van 
het samenwerkingsverband, zijn signalen vanuit de scholen vroegtijdig gecommuniceerd naar het 
samenwerkingsverband en heeft de OPR een van de Raad van Toezichtleden voorgedragen. In de 
samenvatting van de overleggen wordt duidelijk welke onderwerpen en thema’s zijn besproken. 
Daarnaast is er aandacht geweest voor de continuering en professionaliteit van de 
ondersteuningsplanraad. De leden hebben de wervingstekst verspreid waardoor nieuwe leden zijn 
toegetreden tot de OPR en er is een voorstel gedaan voor deskundigheidsbevordering.  
 
Samenvatting van de OPR-vergadering van februari 2023: 
In deze vergadering is de OPR geïnformeerd over het oudersteunpunt dat is gelanceerd door het 
samenwerkingsverband VO Zuid-Utrecht in samenwerking met samenwerkingsverband Profi Pendi. 
OPR leden hebben gebrainstormd over de doorontwikkeling van het steunpunt en suggesties voor 
verbetering en uitbreiding van het steunpunt aangedragen.  
Er is in de vergadering nagedacht over de wijze waarop de ondersteuningsplanraad de verbinding en 
communicatie tussen de OPR en medezeggenschapsraden van de scholen kan versterken. De OPR en 
het samenwerkingsverband vinden het belangrijk dat er een goede wisselwerking is tussen deze 
medezeggenschapsraden om signalen op te halen. Om de verbinding en wisselwerking tussen de 
raden te versterken is er in samenspraak afgesproken om een samenvatting van de OPR-vergadering 
te delen met de medezeggenschapsraden op de scholen.  
De OPR is geïnformeerd over de governancewijziging van een one-tier model naar een two-tier 
model met een onafhankelijke Raad van Toezicht. Een van de OPR leden heeft plaatsgenomen in de 
benoemingsadviescommissie voor de Raad van Toezicht om een lid namens de OPR aan te stellen. Zij 
heeft mandaat gekregen om namens de OPR een lid voor de OPR aan te wijzen. 
 
Samenvatting van de OPR-vergadering van mei 2023: 
Een aantal OPR leden hebben een informatieavond van Ouders & Onderwijs voor de OPR 
bijgewoond. De OPR leden hebben meer informatie vergaard over actuele relevante wetswijzigingen 
omtrent passend en inclusief onderwijs. 
Het jaarverslag 2022 is toegelicht en besproken. De OPR geeft aan herkenning te hebben bij de 
gerealiseerde activiteiten en is blij met de infographic. De kwaliteitsmonitor van de Rebound is 
toegelicht en OPR leden hebben gesproken over de ondersteuning en ontvangst van leerlingen bij 
terugkeer.  



Leden van de OPR hebben nagedacht over de inrichting van de OPR in het volgende schooljaar. De 
leden hebben aangegeven 1 van de 4 vergaderingen te willen besteden aan 
professionalisering/deskundigheidsbevordering. Joke heeft afscheid genomen van de OPR en is 
afgetreden als voorzitter. Er is een vacature opengezet voor de voorzittersrol. 
 
Samenvatting van de OPR-vergadering van september 2023: 
Deze vergadering vond plaats in college de Heemlanden. Er is een presentatie gegeven over het 10-
14 onderwijs dat wordt aangeboden in college de Heemlanden. Erik van Zanten, sinds 1 augustus lid 
Raad van Toezicht, heeft kennis gemaakt met de OPR en deze vergadering als lid van de Raad van 
Toezicht bijgewoond.  
In deze vergadering was er aandacht voor de organisatie en professionalisering van de OPR. Rens 
Pothuizen is aangesteld als nieuwe voorzitter van de OPR. Een aantal plekken in de OPR zijn nog 
vacant, om plekken meer te vullen is afgesproken dat de leden de wervingstekst intern delen en waar 
mogelijk mensen aandragen voor de ondersteuningsplanraad. Daarnaast hebben de leden van de 
OPR hebben nagedacht over deskundigheidsbevordering, hiervoor zal een voorstel worden 
uitgewerkt. 
De rapportage schoolbezoeken is toegelicht en besproken met de opr. De leden merkten op dat er 
veel verschil is in het ondersteuningsaanbod op scholen. Het verschil in de basis- en extra 
ondersteuning is een belangrijk thema dat dit jaar extra aandacht krijgt in het 
samenwerkingsverband. Daarnaast signaleren de leden van de opr dat er meer sprake lijkt te zijn van 
externaliserend gedrag op de scholen, maar dat er nog weinig aanbod specifiek hierop wordt 
aangeboden.  
Er is een terugkoppeling gegeven over het onderzoek van de Onderwijsinspectie. Een aantal leden zal 
door de inspectie worden bevraagd in een rondetafelgesprek.  
De uitkomsten van het oudertevredenheidsonderzoek is besproken met de leden van de opr. 
Opvallend was dat het aanbod lwoo en hb niet altijd duidelijk is, ouders een gebrek aan 
communicatie ervaren en dat scholen veel inzetten op formatie in de vorm van individuele 
begeleiding.  
 
Samenvatting van de OPR-vergadering van november 2023: 
Deze vergadering vond plaats in het Anna van Rijn College. De teamleider en portefeuillehouder 
passend onderwijs van het Anna van Rijn College heeft een presentatie gegeven over de 
ondersteuningsstructuur op de school.  
De conceptbegroting 2024 is besproken met de OPR leden. De leden hebben kritische vragen gesteld 
over de begroting en stelde vragen over de samenwerking met Profi Pendi, oorzaken van de 
toegenomen onderinstroom, inzet van subsidies en inzet van het eigen vermogen.  
Danielle van Haenen, lid van de Raad van Toezicht, heeft deze vergadering bijgewoond en het 
concept toezichtkader toegelicht.  
De voortgang van het onderzoek van de Onderwijsinspectie is kort besproken. Arleen heeft 
deelgenomen aan het oudergesprek met de Onderwijsinspectie en heeft haar ervaring gedeeld met 
de leden van de opr. Arleen kijkt terug op een constructief gesprek waarin er veel aandacht was voor 
het proces van toelating tot het vso en de opp’s.  
De ontwikkelingen op gebied van de toegenomen onderinstroom, zij-instroom en verlengingen zijn 
besproken met de OPR aan de hand van het jaarverslag van de OTO en het onderzoeksrapport naar 
zij-instroom. Leden van de OPR hebben aangegeven dat het herkenbaar is dat doelen in opp’s 
concreter gemaakt kunnen worden. De leden hebben meegegeven dat het belangrijk is dat doelen 
herkenbaar zijn voor ouders en kind en dat het opp leesbaar moet zijn. De OPR heeft het 
samenwerkingsverband gevraagd naar de te nemen vervolgstappen. Marjolein heeft toelicht dat er 
een werkgroep van ondersteuningcoördinatoren is opgericht om gezamenlijke terminologie op extra 
steun te ontwikkelen.  


